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REVISTA PRESEI 

 

 

• Sindicatul Naţional Sport şi Tineret organizează un miting şi un marş de protest, 
la care sunt aşteptate 400 de persoane 
 
Sindicatul Naţional Sport şi Tineret (SNST) organizează joi, începând cu ora 10:00, un 
miting de protest la sediul Ministerului Tineretului şi Sportului, la care sunt aşteptate să 
participe 400 de persoane, urmat de un marş spre Guvern. 
 
Printre problemele ridicate de sindicalişti se numără lipsa de personal şi 
supraîncărcarea cu sarcini a angajaţilor existenţi, cumulul de funcţii dus la extrem, fără 
beneficii salariale, dar cu toată răspunderea presupusă de gama integrală de atribuţii. 
 
"MTS este imun la orice propunere de corectare a situaţiei salariaţilor şi respinge 
dialogul constructiv; puţinele întâlniri se produc cu greu şi fără finalizare concretă. 70% 
dintre salariaţi au venituri de 1.300 de lei net, fără diferenţiere în funcţie de studii, funcţii, 
răspundere sau complexitatea muncii. Funcţiile specifice (medic, asistent medical, 
kinetoterapeut, psiholog, maseur, şofer, recepţioner, cameriste, profesor - antrenor) 
sunt încadrate incorect şi neunitar. Marea majoritate a salariilor este aproape de 
minimul brut pe economie", se menţionează într-un comunicat al SNST. 
 
De asemenea, sindicaliştii subliniază că nu se acordă sporul/gradaţia de vechime, fiind 
plătiţi la fel şi angajaţii cu 1 an şi cei cu 35 de ani vechime şi există situaţii de inechitate 
salarială în care noul angajat are salariul mai mare decât cel cu vechime. De 
asemenea, nu este plătită munca în zilele de sâmbătă, duminică şi în sărbătorile legale 
şi nici munca suplimentară, pontajele nu reflectă situaţia reală, iar MTS refuză să 
intervină în această problemă. 
 
"Dacă s-ar efectua pontarea corectă, conform Codului muncii, ar fi evidenţiate sute de 
mii de ore suplimentare prestate anual", se precizează în comunicat. 
 
Alte probleme semnalate sunt: neacordarea sporului de 25% pentru antrenorii care au 
sportivi în lotul naţional, astfel că, începând cu 1 ianuarie 2018, antrenorilor cu sportivi 
la lotul naţional le-au scăzut veniturile; în MTS, în afara salariului de bază, nu se acordă 
niciun spor prevăzut de lege (nu se aplică noul regulament de sporuri pentru condiţii de 
muncă la nivelul MTS şi al unităţilor subordonate, din motive bugetare; MTS nu 
confirmă solicitarea fondurilor necesare la rectificarea bugetară), ministerul de resort 
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impune o salarizare inechitabilă în federaţiile sportive naţionale, respectiv salariul minim 
pe economie, fără diferenţiere după funcţie, studii, vechime etc., nu se acordă 
voucherele de vacanţă în toate structurile subordonate MTS, iar impozitarea a fost 
realizată neunitar. 
 
În acest context, SNST a organizat pe 27 iulie 2018 grevă de avertisment, iar joi va 
organiza o nouă astfel de grevă, cu încetarea activităţii între orele 10:00-12:00, în 
intervalul menţionat salariaţii urmând să protesteze în faţa propriilor instituţii. De 
asemenea, între orele 10:00 - 12:00, va avea loc un miting de protest la MTS, la care 
sunt aşteptate 400 de persoane din Bucureşti şi din ţară, urmat de un marş spre 
Guvern, unde se vor depune revendicări. 
 
Miercuri, 8 august 2018, va fi o organizată o grevă generală, cu încetarea totală a 
activităţii în Sport şi Tineret, până la soluţionarea revendicărilor. 

(Sursa: Agerpres) 

 

• Protest la Penitenciarul din Botoșani pe termen nedeterminat: Se cere demisia 
lui Tudorel Toader 

175 de angajați ai Penitenciarului din Botoșani, care fac parte din Sindicatul Novo Legis, 
au declanșat o serie de acțiuni de protest, pe termen nelimitat, supărați că nu le sunt 
plătite orele suplimentare. Angajaţii refuză să mai facă ore suplimentare. 

Conducerea sindicatului anunță că din octombrie angajații din penitenciar vor refuza să 
intre în serviciu, pe lângă lista de revendicări solicitând și demisia ministrului Justiției, 
Tudorel Toader, transmite corespondentul MEDIAFAX. 

Toți angajații Penitenciarului Botoșani care fac parte din Sindicatul Novo Legis au 
declanșat, începând de miercuri, o serie de acțiuni de protest,, pe termen nelimitat, 
conducerea sindicatului anunțând că, în cazul în care nu se rezolvă problema legată de 
plata orelor suplimentare, angajații din penitenciar vor refuza să intre în serviciu 
începând cu luna octombrie. 

Nemulțumiți de promisiunile nerespectate ale ministrului Justiției, pe lângă lista de 
revendicări, angajații solicită și demisia ministrului Justiției, Tudorel Toader. 

 “Avem 175 de angajați ai Penitenciarului în sindicat și suntem nemulțumiți de faptul că 
nu ne sunt plătite orele suplimentare efectuate în plus peste norma de 160 de ore. Sunt 
drepturi cuvenite în mod legal, dar neplătite. Lucrăm suplimentar, dar ministerul refuză 
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să ne plătescă orele suplimentare. Sunt două categorii – orele suplimentare făcute 
peste norma de 160 și orele lucrate în weekend și sărbători legale, iar ministerul vrea să 
plătească numai o categorie, ceea ce nu este corect”, a declarat, pentru MEDIAFAX, 
președinte Sindicatul Novo Legis Botoșani, Ionel Dimitrovici. 

Într-un comunicat transmis presei, conducerea sindicatului Novo Legis anunță că 
angajații din Penitenciarul Botoșani declanșează pe termen nelimitat acțiunile de 
protest. 

 “Într-o prima etapă, începând cu 1 august 2018, angajaţii din penitenciare refuză 
efectuarea de ore suplimentare şi alte atribuţii decât cele specifice funcţiilor ocupate, 
asigurându-se doar activitățile ce țin strict de siguranța penitenciarului, chiar dacă acest 
lucru ar însemna ca drepturile deținuților să nu fie acordate în totalitate. Acțiunile de 
protest se extind cu pichetarea penitenciarului, iar în luna octombrie ne alăturăm 
celorlalte sindicate din penitenciare afiliate FSANP, cu mitinguri în uniformă la Ministerul 
Justiției, la Administrația Națională a Penitenciarelor cu marș de protest între cele două 
instituții. Tot în luna octombrie, ca ultimă formă de protest, angajații din penitenciar vor 
refuza să intre în serviciu în cazul în care nu este asigurat personalul necesar pentru 
desfășurarea misiunilor în condiții de siguranță. Pe lângă lista de revendicari, cerem în 
continuare demisia Ministrului Justiției Tudorel Toader”, susține Ionel Dimitrovici, 
președintele Sindicatul Novo Legis. 

Pe lista de revendicări sunt incluse condiții de lucru mai bune, plata orelor suplimentare 
restante, stoparea împuternicirilor ilegale, eliminarea discriminărilor salariale, aprobarea 
Statutului polițistului de penitenciare, încetarea abuzului asupra pensionărilor și plata 
integrală a orelor suplimentare. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Sindicatul sare în apărarea poliţiştilor rutieri: Agenţii să ceară dispoziţii scrise 
când au suspiciuni asupra ordinelor primite 

Sindicatul Naţional al Agenţilor de Poliţie le cere, miercuri, agenţilor de poliţie, cu 
referire la cazul românului venit din Suedia cu număr de înmatriculare M...PSD, să 
ceară dispoziţii scrise când au suspiciuni asupra ordinelor primite, ca să evite astfel 
cercetarea disciplinară sau penală. 

"«Eminenţele cenuşii» din birourile Poliţiei Române, din proprie iniţiativă sau ca urmare 
a unor ordine primite, au efectuat o serie de demersuri către statul suedez cu privire la 
numerele respective, auzind de Convenţia de la Viena asupra circulaţiei rutiere, au 
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început să o studieze, dar se pare că au uitat de Convenţia pentru apărarea drepturilor 
omului şi a libertăţilor fundamentale, materie ce ar trebui predată în şcoală. Prin 
corespondenţa cu autorităţile suedeze se căuta o variantă prin care să-i fie retrase 
numerele sau orice altă alternativă, astfel încât să nu mai poată circula, lăsând impresia 
că Poliţia Română este neputiincioasă şi nu ştie cum să acţionăm în această situaţie, 
legislaţia din România nefiind aliniată la cea europeană/internaţională", se arată într-un 
comunicat de presă al Sindicatul Naţional al Agenţilor de Poliţie din România, remis 
miercuri MEDIAFAX. 

Sindicaliştii le recomandă poliţiştilor care au dubii cu referire la ordinele primite să ceară 
aceste dispoziţii în scris, pentru a evita cercetarea disciplinară sau chiar penală. 

"În spaţiul public, Poliţia Română este suspectată, pe bună dreptate, că acţionează la 
comanda politică şi că are specialişti bine plătiţi, cu salarii de excelenţă, dar care nu 
cunosc legea şi nu ştiu cum trebuie să acţioneze în astfel de situaţii. În urma acestui 
scandal care depăşeşte graniţele ţării, probabil că vinovaţi vor fi găsiţi tot agenţii de 
poliţie, eventual doamna poliţist care a asistat la ridicarea plăcuţelor vedetă, noi doar ne 
întrebăm ce căuta ofiţerul coordonator la faţa locului, întâmplare sau ordin primit ?! Prin 
natura meseriei, poliţiştii întâmpină tot felul de situaţii inedite în activitatea lor, ei având 
obligaţia de a aplica legea, nu de a acţiona după cum dispune un şef sau altul, de 
aceea solicităm tuturor agenţilor de poliţie să ceară dispoziţii scrise când au suspiciuni 
asupra ordinelor primite, ca să evite astfel cercetarea lor disciplinară/penală, ulterior", 
potrivit sursei citate. 

Dacă va fi nevoie, Sindicatul Naţional al Agenţilor de Poliţie anunţă că va asigura suport 
juridic poliţiştilor de frontieră şi oricărui agent de poliţie implicat în acest caz, cu 
menţiunea că doar poliţiştii de frontieră au fost instruiţi cu privire la Convenţia ONU de 
la Viena ratificată în 1980 de statul român, la care nu au fost depuse amendamente 
privind ultimele modificări. 

Sindicaliştii mai transmit că, în cazul în care se va demonstra că ridicarea plăcuţelor-
vedetă a fost făcută ca urmare a unui ordin politic, atunci se poate vorbi şi despre 
conducerea unui nou ,,stat paralel”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Ministrul Toader anunţă o OUG pentru revizuirea sentinţelor date pe protocoale 
cu SRI şi interceptări ilegale 

Ministrul Justiţiei a anunţat, miercuri seară, că-i va propune premierului adoptarea unei 
ordonanţe de urgenţă pentru revizuirea sentinţelor date pe protocoale sau interceptări 
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ilegale, Tudorel Toader precizând că va face această propunere într-un timp scurt, 
"după terminarea concediilor". 

"(Ordonanţa va dispune -n.r.) posibilitatea oricărui condamnat care are sentimentul, 
convingerea faptului că hotărârea a fost pe protocol sau pe interceptare nelegală să se 
apropie de dosar, să ceară unui judecător să verifice dacă hotărârea lui a fost 
pronunţată pe baza celor două elemente, judecător care să spună da, îi admite şi trimite 
cauza la rejudecare, judecător care să spună nu, nu e vorba de interceptări nelegale, de 
protocoale, se respinge. Deciziile Curţii Constituţionale fac această definiţie, această 
clasificare (- a ceea ce înseamnă interceptări nelegale -n.r.). Interceptări făcute de SRI 
şi folosite de procurorul de drept comun, fapte care nu au legătură cu securitatea, 
siguranţa naţională şi folosite în fapte de drept comun", a declarat, miercuri seară, 
Tudorel Toader, la Antena 3. 

Întrebat când va înainta această propunere de ordonanţă de urgenţă, ministrul Justiţiei 
a răspuns că într-un timp scurt. 

"După ce se termină concediile. Imediat după ce se termină concediile", a completat 
Tudorel Toader. 

Tudorel Toader a declarat că va propune adoptarea unei ordonanţe de urgenţă care să 
modifice revizuirea ca metodă de reformare a unei hotărâri definitive. 

"Să-i dăm celui care are sentimentul că este condamnat pe nedrept, pe protocoale, pe 
interceptări nelegale, să-i dăm posibilitatea să se convingă dacă condamnarea lui este 
dreaptă sau nedreaptă. Cum? El să solicite revizuirea hotărârii, să avem un filtru de 
admisibilitate, un judecător să deschidă dosarul şi să vadă dacă X, care se crede 
condamnat pe nedrept a fost condamnat pe bază de interceptări sau pe bază de 
protocoale. Să facă o procedură de adminisibilitate şi nu e vorba de protocol, de 
interceptare nelegală, îi respinge şi rămâne hotărârea cum a fost, dacă e vorba de 
protocoale sau interceptări nelegale, să devină admisibilă cererea de revizuire şi să o 
pună pe circuit, în procedura de reformare. Şi cu un termen probabil. Şi atunci noi ce 
facem? Să căutăm o pârghie de reforrmare a unor hotărâri posibil netemeinice 
pronunţate, repet, pe interceptări, pe protocoale. Să-i dăm încredere românului, 
condamnat sau necondamnat, că justiţia se înfăptuieşte aşa cum cere Constituţia", a 
anunţat ministrul. 

Tudorel Toader spune că astfel se va spori efectivitatea justiţiei. 

(Sursa: Antena 3) 
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• CSAT va discuta solicitarea lui Kovesi de menţinere a protecţiei SPP/ Doi 
miniştri şi-ar fi retras avizul după intervenţia lui Carmen Dan - surse 

În următoarea şedinţă a Consiliului Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), care ar putea 
avea loc în august, va fi luată în discuţie şi cererea de menţinere a protecţiei Serviciului 
de Pază şi Protecţie (SPP) făcută de fosta şefă DNA, Codruţa Kovesi, au declarat, 
pentru MEDIAFAX, surse guvernamentale. 

„În această lună, are loc o şedinţă a CSAT unde se va discuta despre acest lucru. Din 
câte ştim, au fost doi miniştri, domnul Andruşcă şi domnul Meleşcanu, care îşi dăduseră 
iniţial avizul pentru ca SPP să-i acorde în continuare protecţie Laurei Codruţa Kovesi ca 
fost demnitar. După anunţul doamnei Carmen Dan, aceştia şi-au retras avizele”, au 
declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, surse guvernamentale. 

Anterior, ministrul Afacerilor Interne, Carmen Dan, a anunţat că a existat o discuţie pe 
acest subiect, dar nu în cadrul CSAT, şi că ea s-a opus solicitării formulate de Laura 
Codruţa Kovesi. 

"A fost o discuţie despre acest subiect şi tema discuţiei era tocmai solicitarea transmisă 
de doamna Kovesi Consiliului Suprem de Apărare a Ţării, în care se cerea aprobarea 
menţinerii asigurării protecţiei de la SPP. Cu acea ocazie, eu mi-am exprimat poziţia. 
Nu am fost de acord cu acea solicitare, bazându-mă evident pe prevederile legale, care 
nu sunt puţine şi care dau atât Jandarmeriei, cât şi Poliţiei atribuţii pentru paza 
magistraţilor şi situaţia în care aceşti magistraţi se află într-o situaţie de risc. Când mi-
am exprimat această poziţie, eu m-am referit la o bază legală. Avem legea 333 din 
2003, are un articol 3 alineat 5, legea 550 din 2004 care priveşte organizarea şi 
funcţionarea Jandarmeriei, OUG nr 20 din 2009, o lege 303 din 2004 privind statutul 
judecătorilor şi procurorilor, o lege 218 din 2002 privind organizarea Poliţiei Române. 
Sunt o serie de acte normative care justificau şi atribuiau această competenţă unor 
structuri în subordinea Ministerului (...) Nu s-a purtat această discuţie în CSAT ", a 
declarat Carmen Dan, luni seară, la Antena 3. 

Pentru ca o decizie să poată fi adoptată în Consiliul Suprem de Apărare a Ţării (CSAT), 
este nevoie de un vot în unanimitate. 

Legea 333 din 2003 privind paza obiectivelor, bunurilor, valorilor şi protecţia 
persoanelor prevede arată, la articolul 3 alineatul 5, că "protecţia magistraţilor, a 
poliţiştilor şi jandarmilor, precum şi a membrilor de familie ai acestora, în cazurile în 
care viaţa, integritatea corporală sau avutul acestor persoane sunt supuse unor 
ameninţări, se asigură de Ministerul Afacerilor Interne, potrivit legii”. 
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Totodată, Legea 550 din 2004 privind organizarea şi funcţionarea Jandarmeriei 
Române arată, la articolul 19 alineatul 2, că ”la solicitarea persoanelor fizice sau 
juridice, în situaţii care nu suferă amânare, la propunerea inspectorului general, 
ministrul administraţiei şi internelor poate aproba asigurarea temporară a protecţiei unor 
persoane, obiective, bunuri, valori şi transporturi speciale, altele decât cele stabilite prin 
hotărâre a Guvernului, în condiţiile legii”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Tudorel Toader, despre evaluarea lui Augustin Lazăr: Este continuă. Vom trage 
linia la momentul potrivit 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a declarat, miercuri seară, că îl evaluează continuu 
pe procurorul general Augustin Lazăr, menţionând că va anunţa "la momentul potrivit" 
concluziile acestei evaluări. 

"A fost un partiprix de susţinere a doamnei Kovesi. Categoric că nu este normal (...) 
Evaluarea (lui Augustin Lazăr -n.r.) este continuă. Există noţiunea de formare continuă, 
toţi avem nevoie să învăţăm pe parcursul activităţii profesionale, să fim în acord cu 
evoluţiile ştiinţifice şi aşa mai departe, deci o formare profesională continuă şi o 
evaluare profesioală continuă", a declarat, miercuri seară, Tudorel Toader, la Antena 3. 

Întrebat dacă procurorul general trece această evaluare, ministrul Justiţiei a precizat că 
: "Atunci când tragem linie, atunci vedem. Vom trage linia la momentul potrivit". 

Tudorel Toader a mai spus că va anunţa când va fi momentul potrivit pentru a prezenta 
concluziile acestei evaluări. 

"Noţiunea timpului diferă de la un om la altul", a mai precizat Toader. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• Tudorel Toader cheamă la discuţii şefii din justiţie care au răspuns invitaţiilor de 
la ambasade 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că îi va invita în perioada următoare pe 
şefii din justiţie la minister, ca să-i întrebe dacă li se pare normal ca un procuror-şef să 
se ducă la un ambasador să îl felicite "pentru faptul că a fost soare azi şi nu a plouat". 
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Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a anunţat că îi va invita în perioada următoare pe 
şefii din justiţie la minister, ca să-i întrebe dacă li se pare normal ca un procuror-şef să 
se ducă la un ambasador să îl felicite "pentru faptul că a fost soare azi şi nu a plouat". 

"Voi încerca să am o discuţie cu dânşii, cât de curând deşi o zi-două e foarte aglomerat, 
să îi invit la ministerul Justiţiei să întreb cât de normal este ca un procuror-şef să se 
ducă la o ambasadă că l-a chemat nu ştiu ce ambasador, l-a invitat să îl felicite pentru 
faptul că a fost soare azi şi nu a plouat. Procurorul colaborează pe linie, pe orizontală 
cu structurile aferente dintr-un stat, cu procurorii din America, Franţa, mai ştiu eu...", a 
declarat, miercuri seară, Tudorel Toader, la Antena 3. 

Ministrul Justiţiei a precizat că ambasadorii colaborează şi se coordonează cu miniştrii 
de Externe, nu cu procurorii. 

"Şi îi voi întreba «Domnule, aveţi reprezentativitatea aceasta a relaţiilor externe?» 
Categoric că nu o au (...) Dacă nu aveau funcţia, nu erau invitaţi. Şi apoi nu poţi să spui 
că 8 ore la serviciu eşti demnitar, după aceea în afara programului, eşti un om care 
oricare, fără constrângerile funcţiei", a conchis Toader. 

(Sursa: Antena 3) 

 

• CCR: Viciile de neconstituţionalitate ale înfiinţării Fondului Suveran afectează 
întreaga lege 

Viciile de neconstituţionalitate ale Legii privind înfiinţarea Fondului Suveran de Investiţii 
afectează întregul act normativ, iar FSDI trebuia înfiinţat printr-o hotărâre a Guvernului, 
nu prin procedură parlamentară, se arată în motivarea publicată pe site-ul Curţii 
Constituţionale a României. 

"Înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii S.A printr-un act de 
reglementare primară constituie o încălcare a prerogativelor constituţionale ale 
Parlamentului, cuprinse la art. 61 alin. (1) din Constituţie. De asemenea, autorii 
consideră că Parlamentul a încălcat şi principiul separaţiei puterilor în stat, prevăzut la 
art.1 alin.(4) din Constituţie, prin faptul că s-a substituit puterii executive, efectuând pe 
cale legislativă o operaţiune de competenţa puterii executive, precum şi principiul 
egalităţii în faţa legii, statuat la art.16 alin.(1) şi (2) din Constituţie, prin faptul că 
domeniul de incidenţă al reglementării este determinat concret, intuitu personae, 
creând, astfel, societăţii nou înfiinţate un privilegiu faţă de ceilalţi operatori economici, 
care sunt supuşi înfiinţării potrivit dreptului comun. În susţinerea acestor concluzii, 
autorii sesizării invocă considerentele reţinute de Curtea Constituţională în Decizia 
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nr.777 din 28 noiembrie 2017", se arată în motivarea Curţii Constituţionale publicată pe 
site-ul instituţiei. 

Judecătorii CCR vorbesc şi despre criteriile de neconstituţionalitate, precizând că 
indiferent de ce natură juridică are Fondul Suveran de Dezvoltare şi Investiţii (FSDI), 
înfiinţarea acestuia trebuia realizată pe cale administrativă, printr-o decizie a 
Executivului şi nu printr-o lege adoptată de Parlament. 

"Cu privire la criticile de neconstituţionalitate extrinsecă, autorii apreciază că Legea 
privind înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii - S.A. şi pentru 
modificarea unor acte normative are caracter individual, întrucât nu reglementează 
relaţiile sociale dintr-o anumită materie, ci are ca obiect înfiinţarea unei societăţi pe 
acţiuni, privite ut singuli, operaţiune care ar fi trebuit realizată în condiţiile prescrise de 
lege. Fondul Suveran de Dezvoltare şi Investiţii - S.A. nu are natura unei autorităţi sau 
instituţii publice, ci este un operator economic, întrucât nu acţionează în regim de putere 
publică, pentru satisfacerea unui interes public, ci în vederea obţinerii de profit, aşa cum 
prevede art.2 din legea criticată", conform sursei citate. 

"Deci, indiferent de calificarea juridică a Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii 
S.A., drept societate de interes naţional sau societate de drept comun, înfiinţarea 
acestuia trebuia realizată pe cale administrativă, prin emiterea unei hotărâri a 
Guvernului sau prin îndeplinirea operaţiunilor administrative de înregistrare prevăzute 
Legea nr.31/1990, după caz. (...) În concluzie, având în vedere că soluţiile legislative 
privind înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii, a căror 
neconstituţionalitate a fost reţinută, constituie elemente esenţiale ale reglementării 
actului normativ, Curtea constată că viciile de neconstituţionalitate afectează actul 
normativ, în întregul său", completează judecătorii Curţii în textul motivării. 

Pe 18 iulie, Curtea Constituţională a admis toate sesizările formulate de Opoziţie şi 
preşedintele Klaus Iohannis cu privire la Legea de înfiinţare a Fondului Suveran de 
Dezvoltare de Investiţii, motivând că un astfel de Fond trebuie înfiinţat prin hotărâre de 
guvern, a anunţat preşedintele CCR, Valer Dorneanu. 

Grupul Partidului Naţional Liberal a depus, pe 15 iunie, o sesizare de 
neconstituţionalitate la Curtea Constituţională a României, privind proiectul de lege care 
înfiinţează Fondului Suveran de Investiţii. Tot pe 15 iunie USR a anunţat că a contestat 
la CCR Legea de înfiinţare a FSDI. 

Pe 4 iulie, preşedintele Klaus Iohannis a sesizat CCR în legătură cu Legea privind 
înfiinţarea Fondului Suveran de Dezvoltare şi Investiţii – S.A., susţinând că al astfel de 
decizie trebuie realizată printr-un act al administraţiei centrale, nu printr-o lege adoptată 
de Legislativ. Sesizarea de neconstituţionalitate formulată de şeful statului către 
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judecătorii Curţii cu privire la neconstituţionalitate Legii care înfiinţează FSDI a avut 
şapte puncte. 

Parlamentul a adoptat, pe 7 iunie, proiectul care înfiinţează Fondul Suveran de 
Dezvoltare şi Investiţii (FSDI), care va include 33 de companii de stat. Acţionarul 
acestuia va fi statul român, iar capitalul social se va ridica la 9 miliarde de lei. 

Proiectul iniţiat de 181 de deputaţi şi senatori PSD şi ALDE are ca scop dezvoltarea şi 
finanţarea din fonduri proprii şi din fonduri atrase, de proiecte de investiţii rentabile şi 
sustenabile, în diverse sectoare economice, prin participare directă ori prin intermediul 
altor fonduri de investiţii sau al unor societăţi de investiţii, singur sau împreună cu alţi 
investitori instituţionali sau privaţi, inclusiv prin participarea în parteneriate public-
private. Un alt scop al înfiinţării FSDI este administrarea activelor financiare proprii, în 
vederea obţinerii de profit. 

Legea a fost trimisă de către Parlament spre promulgare preşedintelui Klaus Iohannis 
pe 16 iunie. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Iohannis a sesizat CCR asupra Legii privind Statutul alesilor locali 
 
Presedintele Klaus Iohannis a trimis Curtii Constitutionale, miercuri, o sesizare de 
neconstitutionalitate asupra Legii pentru modificarea Legii nr. 393/2004 privind Statutul 
alesilor locali, apreciind ca prin acest act normativ se produce golirea de continut a 
definitiei conflictului de interese pentru alesii locali si instituirea unei imposibilitati 
absolute de constatare a incalcarii dispozitiilor privind conflictul de interese. 
 
Legea pentru modificarea Legii nr. 393/2004 privind Statutul alesilor locali a fost trimisa 
de Parlament presedintelui in vederea promulgarii la data de 16 iulie. In opinia sefului 
statului, prin continutul sau normativ, legea dedusa controlului de constitutionalitate 
contravine dispozitiilor art. 1 alin. (3) si alin. (5) din Constitutie. 
 
Astfel, articolul unic pct. 1 din Legea pentru modificarea Legii nr. 393/2004 privind 
Statutul alesilor locali incalca art. 1 alin. (5) din Constitutie, considera presedintele. 
 
Art. unic pct. 1 din legea criticata modifica prevederile art. 57 alin. (1) si alin. (2) din 
Legea nr. 393/2004 privind Statutul alesilor locali. Potrivit acestora: " (1) Incalcarea de 
catre consilieri a prevederilor Legii nr. 215/2001, cu modificarile si completarile 
ulterioare, a prevederilor prezentei legi, a prevederilor legale referitoare la conflictul de 
interese si ale regulamentului de organizare si functionare a consiliului, atrage aplicarea 
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urmatoarelor sanctiuni: a) avertismentul; b) chemarea la ordine; c) retragerea 
cuvantului; d) eliminarea din sala de sedinta; e) excluderea temporara de la lucrarile 
consiliului si ale comisiei de specialitate; f) diminuarea indemnizatiei de sedinta cu 10% 
pentru maximum 6 luni; g) retragerea indemnizatiei de sedinta, pentru 1-2 sedinte. (2) 
Sanctiunile prevazute la alin. (1) lit. a) - d) se aplica de catre presedintele de sedinta, iar 
cele prevazute la alin. (1) lit. e) - g) de catre consiliu, prin hotarare". 
 
Astfel, prin completarea art. 57 alin. (1) din Legea nr. 393/2004 privind Statutul alesilor 
locali, pe de o parte se introduce o noua sanctiune disciplinara pentru consilierii locali si 
judeteni, respectiv sanctiunea diminuarii indemnizatiei de sedinta cu 10% pentru 
maximum 6 luni si, pe de alta parte, intre situatiile care pot atrage aplicarea unei 
sanctiuni din randul celor mentionate, se introduce cazul incalcarii "prevederilor legale 
referitoare la conflictul de interese". 
 
In prezent, conflictul de interese administrativ privind alesii locali este reglementat de 
dispozitiile art. 76 din Legea nr. 161/2003 privind unele masuri pentru asigurarea 
transparentei in exercitarea demnitatilor publice, a functiilor publice si in mediul de 
afaceri, prevenirea si sanctionarea coruptiei, potrivit carora: " (1) Primarii si viceprimarii, 
primarul general si viceprimarii municipiului Bucuresti sunt obligati sa nu emita un act 
administrativ sau sa nu incheie un act juridic ori sa nu emita o dispozitie, in exercitarea 
functiei, care produce un folos material pentru sine, pentru sotul sau ori rudele sale de 
gradul I. (2) Actele administrative emise sau actele juridice incheiate ori dispozitiile 
emise cu incalcarea obligatiilor prevazute la alin. (1) sunt lovite de nulitate absoluta". 
 
Totodata, potrivit art. 77 din acelasi act normativ: "Conflictele de interese pentru 
presedintii si vicepresedintii consiliilor judetene sau consilierii locali si judeteni sunt 
prevazute in art. 47 din Legea administratiei publice locale nr. 215/2001, cu modificarile 
si completarile ulterioare". 
 
In conformitate cu prevederile art. 46 din Legea nr. 215/2001 privind administratia 
publica locala: " (1) Nu poate lua parte la deliberare si la adoptarea hotararilor 
consilierul local care, fie personal, fie prin sot, sotie, afini sau rude pana la gradul al 
patrulea inclusiv, are un interes patrimonial in problema supusa dezbaterilor consiliului 
local, cu exceptia situatiilor prevazute la art. 57 alin. (41) si art. 101 alin. (31) . (2) 
Hotararile adoptate de consiliul local cu incalcarea dispozitiilor alin. (1) sunt nule de 
drept. Nulitatea se constata de catre instanta de contencios administrativ. Actiunea 
poate fi introdusa de orice persoana interesata". 
 
Asadar, reglementari referitoare la conflictele de interese in privinta alesilor locali exista 
atat in Legea nr. 215/2001, cat si in Legea nr. 161/2003, se arata in sesizare. 
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Definitia conflictului de interese, "golita de continut" 
 
"In noua reglementare a art. 75 alin. (1) din legea criticata devine imposibila aprecierea 
existentei sau nu a conflictului de interese, intrucat constatarea ca un vot a fost sau nu 
decisiv nu se poate face decat dupa exercitarea acestuia, iar nu inainte. 
 
Or, in cazul hotararilor adoptate prin vot secret posibilitatea de a anticipa caracterul 
decisiv sau nu al votului nu exista, iar in cazul hotararilor adoptate prin vot deschis, 
situatia este similara, aprecierea respectiva neputand fi facuta inainte de exercitarea 
votului. Mai mult, votul deschis se realizeaza in mod concomitent de catre consilierii 
locali sau judeteni, astfel ca este imposibil de a constata, chiar si dupa vot, care dintre 
respectivele voturi a fost decisiv. 
 
O atare reglementare ce reprezinta, de fapt, imposibilitatea constatarii caracterului 
decisiv a unui vot exprimat in consiliu, conduce la o imposibilitate absoluta de aplicare a 
dispozitiilor art. 75 alin. (1) din legea supusa controlului de constitutionalitate. Efectul 
acestei dispozitii consta in golirea de continut a dispozitiilor care sanctioneaza 
conflictul de interese pentru consilierii locali si judeteni, aspect ce echivaleaza cu 
eliminarea unui standard de integritate pentru cei chemati sa dovedeasca 
probitate morala in exercitarea functiilor", arata presedintele. 
 
Seful statului mai subliniaza ca reglementarea in vigoare protejeaza valoarea integritatii 
in functiile si demnitatile publice, de aceea aprecierea situatiei in care un ales local se 
afla sau nu in conflict de interese trebuie facuta prin raportare la interesele personale 
ale respectivei persoane, nicidecum prin raportare la modul in care ceilalti consilieri isi 
exprima votul. 
 
"Avand in vedere golirea de continut a definitiei conflictului de interese pentru 
alesii locali si instituirea unei imposibilitati absolute de constatare a incalcarii 
dispozitiilor privind conflictul de interese, eliminarea acestui standard de integritate 
printr-o reglementare lipsita de claritate, precizie si previzibilitate este una contrara 
principiului statului de drept reglementat de art. 1 alin. (3) si cerintelor de calitate a legii 
prevazute de art. 1 alin. (5) din Legea fundamentala", evidentiaza Klaus Iohannis. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
 
 



13 
 

• Klaus Iohannis n-a avut de ales: A promulgat legea la care Florin Iordache și-a 
adus o contribuție decisivă 

Președintele Klaus Iohannis a promulgat, miercuri, Legea 267/2008 cu privire la 
efectuarea lucrărilor de construcție și reglementarea unor măsuri cu privire la 
administrarea imobilului „Palatul Parlamentului”, informează Administrația Prezidențială. 

Modificările Legii nr. 267/2008 privind unele măsuri speciale pentru reglementarea 
avansului rest de justificat şi pentru efectuarea recepţiei în fază unică a lucrărilor de 
construcţii şi a instalaţiilor aferente acestora la obiectivul de investiţii Palatul 
Parlamentului, prevăd introducerea unui nou articol, prin care este definit termentul 
de„supraveghere” și expresia „regularizarea sumei reprezentând avansul primit de către 
titularii de avans, respectiv succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora”. 

„În sensul prezentei legi, termenii şi expresiile de mai jos au următoarele semnificaţii: a) 
supraveghere - activitate desfăşurată de către o comisie de supraveghere constituită pe 
baza ordinului secretarului general al Camerei Deputaţilor formată din specialişti din 
cadrul aparatului de lucru al Camerei Deputaţilor, în vederea urmăririi îndeplinirii 
procedeelor avizate de către consiliul interdepartamental la nivel de demnitari în 
vederea regularizării sumei reprezentând avansul primit de către titularii de avans, 
respectiv succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora; comisia de supraveghere poate 
solicita formarea de alte comisii alcătuite din specialişti din cadrul aparatului de lucru al 
Camerei Deputaţilor în vederea ducerii la îndeplinire a rezoluţiilor consiliului 
interdepartamental la nivel de demnitari; aceste comisii vor depune un raport asupra 
activităţii lor comisiei de supraveghere; b) regularizarea sumei reprezentând avansul 
primit de către titularii de avans, respectiv succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora - 
procedee de preluare de către Camera Deputaţilor a oricăror bunuri sau materiale de la 
titularii de avans, respectiv succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora, considerate a fi 
necesare pentru întreţinerea şi funcţionarea obiectivului de investiţii Palatul 
Parlamentului, procedeze de transmitere fără plată de la titularii de avans, respectiv 
succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora, către alte instituţii publice a unor bunur sau 
materiale şi procedee de valorificare prin licitaţie şi casare a oricăror materiale de 
construcţii, echipamente, instalaţii şi a celorlalte bunuri procurate din avansurile 
acordate”, scrie în proiectul legislativ promulgat, miercuri, de Klaus Iohannis. 

Un al articol introdus de către inițiatorul proiectului, deputatul PSD, Florin Iordache, 
prevede ca în cazul în care unor documente care să ateste caracteristicile tehnice ale 
materialelor, reprezentanții trebuie să prezinte la comisia de supraveghere un raport de 
analiză tehnică, un raport de evaluare şi unul de verificare a celui de evaluare. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/florin-iordache_2293.html
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„În vederea regularizării sumei reprezentând avansul primit de către titularii de avans, 
respectiv succesorii în drepturi şi obligaţii ai acestora, în lipsa documentelor care să 
ateste caracteristicile tehnice ale bunurilor şi materialelor din inventar, precum marca, 
anul fabricaţiei, durata de folosinţă, etc., reprezentanţii legali ai acestora furnizează 
comisiei de supraveghere, constituită prin ordinul secretarului general al Camerei 
Deputaţilor, cel puţin următoarele documente: raport de analiză tehnică, raport de 
evaluare şi raport de verificare al raportului de evaluare. Regularizarea sumei 
reprezentând avansul primit de către titularii de avans, respectiv succesorii în drepturi şi 
obligaţii ai acestora, se realizează prin unul sau mai multe dintre procedeele prevăzute 
în anexa nr. 3”, mai scrie în legea promulgată de șeful statului. 

Proiectul de modificare a Legii a fost inițiat de către deputatul PSD, Florin Iordache, și 
adoptat în Parlament, pe 9 iulie, cu 178 de voturi pentru, 8 împotrivă și 52 de abțineri. 
Pe 16 iulie, inițiativa adoptată de Legislativ a fost trimisă spre promulgare la 
președintele României. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
• Gabriela Firea s-a întâlnit cu Viorica Dăncilă: I-a prezentat 'soluţia' pentru 
reorganizarea ELCEN şi RADET 

Primarul Capitalei, Gabriela Firea, s-a întâlnit, miercuri, la Palatul Victoria, cu premierul 
Viorică Dăncilă, căreia i-a prezentat soluţia municiplaităţii pentru reorganizarea ELCEN 
şi RADET, aflate în procedura de insolvenţă, respectiv transferul de activitate şi active 
către Compania Municipală Energetică, societate înfiinţată de Primăria Capitalei, care 
va avea ca obiectiv "revitalizarea sistemului de termoficare" din Capitală. 
Municipalitatea susţine că această companie municipală va prelua şi va opera activele 
ELCEN, creându-se astfel "premisele pentru continuarea procedurilor de atragere de 
fonduri structurale nerambursabile disponibile prin Programul Operaţional Infrastructura 
Mare 2014-2020 şi de finanţări rambursabile bancare acordate de instituţii financiare 
internaţionale". 

Potrivit unui comunicat transmis de Primăria Capitalei, Gabriela Firea i-a prezentat 
premierului soluţia identificată de municipalitate pentru reorganizarea ELCEN şi 
RADET, care asigură producerea şi distribuţia energiei termice în Capitală şi care se 
află în acest moment în procedura de insolvenţă, plenul fiind transferul de activitate şi 
active către Compania Municipală Energetică, societate înfiinţată de Primăria Capitalei, 
care va avea ca obiectiv revitalizarea sistemului de termoficare din Capitală. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/gabriela-firea_47.html
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Această companie municipală va prelua şi va opera activele ELCEN, creându-se astfel 
premisele pentru continuarea procedurilor de atragere de fonduri structurale 
nerambursabile disponibile prin Programul Operaţional Infrastructura Mare (POIM) 
2014-2020 şi de finanţări rambursabile bancare acordate de instituţii financiare 
internaţionale (BEI, BERD, BM, etc), susţine municipalitatea. 

"Primarul general, Gabriela Firea, a subliniat importanţa realizării acestui proiect care 
reprezintă un moment crucial pentru sistemul de termoficare din Bucureşti. Prin 
preluarea sistemului de alimentare centralizată cu energie termică ( SACET) într-un 
termen cât mai scurt de către compania municipalităţii, se vor realiza investiţiile 
necesare pentru modernizarea şi retehnologizarea sistemului de termoficare. Concret, 
realizarea acestui proiect va asigura continuitatea şi calitatea prestării serviciului public 
de alimentare cu energie termică cu consecinţe directe asupra reducerii preţului de 
producţie a energiei termice şi a celui de transport şi distribuţie, ceea ce va genera un 
impact pozitiv la nivel local, atât din punct de vedere economic, cât şi social. Tot prin 
intermediul Companiei Municipale Energetică Bucureşti va fi posibilă realizarea 
investiţiei de valorificare energetică a deşeurilor menajere din Bucureşti, proiect realizat 
tot prin fonduri nerambursabile. ", mai susţine Primăria Capitalei. 

Nouă entitate ar urma să reunească producătorul şi distribuitorul sub conducerea unică 
a Primăriei Generale prin includerea acestor servicii, "ca necesitate obiectivă în 
condiţiile în care directivele Uniunii Europene impun obligativitatea creşterii eficienţei 
energetice". 

Sistemul centralizat de termoficare din Bucureşti este cel mai mare din România şi 
furnizează în prezent energie termică pentru aproximativ 560.000 de apartamente, 
precum şi pentru 5.400 de instituţii, obiective sociale şi agenţi economici. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 
 

• BNR a făcut un sondaj: ATAC puternic la Guvern și Parlament 

Cadrul legislativ incert şi impredictibil în domeniul financiar-bancar, cu implicații asupra 
solvabilității sectorului bancar, a fost identificat ca principalul risc cu care se confruntă 
bancherii, în cadrul unui sondaj trimestrial publicat miercuri de Banca Națională a 
României - BNR. 
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Potrivit grilei de evaluare, riscul cauzat de incertitudinea și impredictibilitatea cadrului 
legislativ în domeniul financiar-bancar este „ridicat” și, în același timp, „dificil de 
gestionat”. 

În aceeași categorie - „ridicat” și „dificil de gestionat” - se mai încadrează, potrivit 
sondajului BNR, și următoarele riscuri: 

- creşterea costului de finanţare, ca urmare a majorării ratei dobânzii şi/sau a deprecierii 
monedei naționale, cu efecte negative asupra capacității de plată a debitorilor, în 
special a populației şi IMM; 

- deteriorarea rapidă a încrederii investitorilor în economiile emergente, în contextul 
evoluțiilor externe (de exemplu, creșterea economică la nivel global, modificările de 
ordin politic şi accentuarea tensiunilor geopolitice, sectorul bancar european) și/sau 
interne (de exemplu, politici fiscale prociclice, adâncirea deficitului de cont curent); 

- riscul asociat inovației financiare și provocărilor la adresa securității cibernetice. 

În continuare, sondajul a mai identificat riscul sistemic asociat evoluțiilor din piața 
imobiliară rezidențială, acesta fiind tot „ridicat”, însă „gestionabil”, la fel ca și riscul 
provenind din creșterea accelerată a creditării populației. 

Riscuri sistemice „moderate” și în același timp „gestionabile” au fost apreciate ca fiind 
intensificarea legăturii dintre sectorul bancar şi sectorul public și menținerea unei 
evoluții modeste a activității de creditare a sectorului companiilor nefinanciare, în 
condițiile unui mediu caracterizat de o disciplină la plată laxă, dar şi ale existenței unui 
potențial de creștere sustenabilă a creditării, cu implicații negative asupra perspectivelor 
economice pe termen mediu şi lung. 

Pentru scopurile chestionarului aferent acestui sondaj, „noțiunea de risc sistemic se 
referă la riscul de perturbare a sistemului financiar care poate genera consecințe 
negative grave pentru piața internă și economia reală”, precizează BNR. 

„Analiza este realizată pe baza răspunsurilor instituțiilor de credit la chestionarul privind 
riscurile sistemice. Sondajul este transmis celor mai importante 12 instituții de credit din 
sistem după valoarea activelor. Acestea dețineau circa 86% din activele totale ale 
sectorului bancar în luna noiembrie 2017. Chestionarul este adresat persoanelor cu 
atribuții de conducere din cadrul departamentelor de administrare a riscului ale acestor 
instituții”, mai arată banca centrală. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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• Ministrul Transporturilor prezintă bilanţul la şase luni 
 
Ministrul Transporturilor, Lucian Şova, va susţine joi o conferinţă de presă, în cadrul 
căreia vor fi prezentate acţiunile întreprinse la nivelul ministerului pe care îl conduce, în 
primele şase luni de mandat. 
 
Potrivit unui anunţ al Ministerului Transporturilor, evenimentul începe la ora 11:00 şi va 
avea loc la sediul instituţiei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Sorina Pintea: Avem în stoc 80.000 de doze de vaccin tetravalent, care vor 
expira în septembrie 

Ministrul Sănătăţii, Sorina Pintea, a declarat, miercuri, că sunt pe stoc 80.000 de doze 
de vaccin tetravalent, care vor expira în septembrie, şi că reprezentanţii ministerului au 
luat legătura cu oficialii Societăţii pentru Medicină de Familie pentru a vedea de ce 
acestea nu sunt folosite. 

"S-a făcut un program care să ne avertizeze când ajungem la stocul minim (n.r. - de 
vaccinuri). Am pregătit o modificare de legislaţie astfel încât să putem aduce pe nevoi 
speciale atunci când avem stoc minim, nu când avem stoc zero. Au pornit de anul trecut 
contractele, le-am găsit blocate când au ajuns în minister, n-a fost uşor să le deblocăm. 
Finalul a fost că în acest moment avem toate tipurile de vaccin, dar am avut două 
săptămâni în care ROR-ul nu s-a găsit în unele zone. Era pe stoc naţional, însă în unele 
zone nu au ajuns. De exemplu, pe tetravalent am catagrafiat 90.000 de copii. 
Vaccinurile sunt în ţară, expiră în luna septembrie. În acest moment avem 80.000 de 
vaccinuri în stoc. Ministrul Sănătăţii nu poate să vaccineze, prin urmare am luat legătura 
cu reprezentanţii Societăţii pentru Medicină de Familie şi i-am rugat să-şi întrebe colegii 
ce se întâmplă", a anunţat Sorina Pintea. 

Ministrul Sănătăţii a precizat că cele 80.000 de doze din stoc vor expira în luna 
septembrie. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Societatea civilă, solicitare de URGENȚĂ către Ministerul Sănății: pericol major 
pentru România 

România e singura ţară din UE care nu alocă bani pentru vaccinarea anti-HPV, susţin 
şapte organizaţii neguvernamentale care au cerut Guvernului, Ministerului Sănătăţii şi 
Ministerului de Finanțe începerea vaccinării, precizând că la fiecare două ore o 
româncă e diagnosticată cu cancer de col uterin. 

Organizațiile non-guvernamentale Coaliția Organizațiilor Pacienților cu Afecțiuni Cronice 
din România (COPAC), Centrul Filia, Societatea de Educație Contraceptivă și Sexuală 
(SECS), Asociația Pro-Imunizare, Sănătate pentru Comunitate, Federația Asociațiilor 
Studenților Farmaciști din România și Federația Asociațiilor Studenților în Medicină din 
România au transmis o scrisoare comună, adresată Guvernului României, Ministerului 
Sănătății și Ministerului Finanțelor Publice. 

“Solicităm Guvernului României să poziționeze prioritar sănătatea fetițelor şi a 
viitoarelor mame și să aloce fonduri la rectificarea bugetară pentru finanțarea 
programului de vaccinare anti-HPV, singura modalitate eficientă de prevenție a 
cancerului de col uterin și a bolilor asociate infecției cu HPV. (...) Din cele 28 de state 
membre ale Uniunii Europene, doar România nu oferă finanțare pentru vaccinarea anti-
HPV în cadrul Programelor Naționale de Vaccinare”, se arată în scrisoarea semnată de 
cele şapte organizaţii. 

Cancerul de col uterin reprezintă o problemă de sănătate care nu mai poate fi amânată, 
subliniază reprezentanții societății civile, precizând că sunt afectate femei cu vârsta 
cuprinsă între 15 şi 44 de ani. 

“O dată la două ore o româncă este diagnosticată cu cancer de col uterin. (...) Ne 
regăsim ca țară în poziția de a fi fruntași ai Uniunii Europene în ceea ce privește atât 
incidența cât și mortalitatea prin cancer de col uterin, acesta reprezentând principala 
cauză de deces prin cancer la femeile active din România, cu vârsta cuprinsă între 15 și 
44 de ani”, se mai arată în sursa citată. 

În România, vaccinarea împotriva bolilor provocate de virusul HPV se regăsește în 
Programul Național de Imunizare, iar de anul trecut Ministerul Sănătății a început 
colectarea solicitărilor adresate de părinți. De cealaltă parte, sursa citată precizează că 
acest demers a rămas doar pe hârtie. 

“A trecut mai mult de un an de zile de când părinții așteaptă acest tip de vaccinare 
pentru fetițele lor, însă nici unul dintre actorii implicați în acest proces nu comunică 
public privind acest tip de vaccinare. Părinții își pierd încrederea în medicul lor de 
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familie, în sistemul public de sănătate din România, în statul român și în activitatea de 
vaccinare propriu-zisă. Este greu de înțeles pentru părinți, la fel ca pentru orice 
persoană interesată de sănătatea proprie, a familiei și copiilor, de ce Ministerul Sănătății 
ar introduce o astfel de prevedere, pentru ca apoi să nu realizeze nici un demers în 
acest sens”, se mai arată în sursa citată. 

În fiecare an, peste 4.000 de românce sunt diagnosticate cu cancer de col uterin, 
înregistrându-se anual peste 1.900 de decese cauzate de această boală. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Răspunsul uimitor al ministrului Ioana Bran la întrebarea legată de diurna de 25 
de lei a sportivilor români: Au nevoie de o dietă, în funcţie de ce spune medicul 

Ministrul Tineretului şi Sportului, Ioana Bran (31 de ani) şi-a prezentat miercuri raportul 
de activitate pentru primele şase luni de la preluarea mandatului. La sesiunea de Q&A 
de la final, Ioana Bran a fost întrebată ce poate mânca un sportiv român cu o diurnă de 
25 de lei pe zi. Suma pe care o primesc sportivii de la canoe în deplasări. Ministrul a 
fost pus în dificultate de întrebarea reporterului, iar după o pauză de câteva secunde s-
a încumetat să răspundă. 

"Poate că nu reuşeşti de aceşti 25 de lei să îţi iei cea mai bună hrană. Un oficial al 
statului român, când pleacă în delegaţie, primeşte 17 lei diurnă. Un sportiv este 
îndrumat de un medic, un nutriţionist pentru a-şi face mesele în aşa fel încât să aibă ce 
îi trebuie şi organismul să nu aibă lispuri. Eu nu spun că situaţia e uşoară, ci că au 
nevoie de o dietă, în funcţie de ce spune medicul. Din ce ştiu, ei trebuie să se păstreze 
la o anumită greutate, nu au voie să oscileze. Pentru că altfel riscă să dezechilibreze 
puţin şi modul cum s-a obişnuit pe partea de antrenament", a spus Ioana Bran. 

Ioana Bran a mai fost întrebată şi dacă este adevărat că în liceu era scutită de la ora de 
sport, aşa cum ar fi susţinut foştii ei colegi. Ministrul a negat această informaţie: "Nu am 
fost scutită de la sport (...) Am desfăşurat în trecut mai multe activităţi sportive, precum 
karate sau dansuri sportive. Acum desigur, mai am timp de sport doar noaptea". 

(Sursa: Mediafax) 
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• Proporţiile epidemiei de pesta porcină: Peste 49.800 de porci, ucişi în toată ţara 

Preşedinte Autorităţii Naţionale Sanitară Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor 
(ANSVSA), Geronimo Răducu Brănescu, a anunţat, miercuri seară, că se înregistrează 
524 de focare de pestă porcină africană în toată ţara, fiind omorâţi în total 49.816 porci. 

"Sunt înregistrate 524 de foscare de pestă porcină africană în toată ţara, respectiv 521 
la gospodării şi trei în exploataţii profesionale. Cea mai mare exploataţie profesională 
este în Tulcea", a declarat preşedintele ANSVSA, Geronimo Răducu Brănescu. 

În total, au fost omorâţi 49.816 porci. Geronimo Răducu Brănescu a mai anunţat că, 
până în prezent, au fost finalizate 51 de dosare de despăgubire. 

"Prin ordin al prefectului s-a constituit o comisie cu reprezentanţii desemnaţi, conform 
prevederilor legale, care au stabilit nivelul de despăgubire real pentru fiecare porc. Până 
la acest moment pot să spun că s-au finalizat 51 de dosare de despăgubire fiind plătită 
suma de 130.000 de lei. De asemenea, sunt în procedură de evaluare alte 86 de 
dosare", a mai spus preşedintele ANSVSA. 

 
Şeful Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă a precizat că românii trebuie să 
înţeleagă că această boală nu afectează sănătatea omului. 

"Trebuie să se înţeleagă că această boală nu are vaccin pentru animale, deci este o 
boală care este fără vaccin, fără tratament, este extrem de agresivă. Important este că 
ea nu afectează sănătatea omului. Acesta este primul lucru care trebuie să-l transmitem 
populaţiei", a declarat Raed Arafat. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Primarul Nicolae Robu a semnat pentru campania „Fără penali în funcţii 
publice”, după ce se certase cu voluntarii USR care strângeau semnături pentru 
ea în centrul Timişoarei 

Primarul Timişoarei, Nicolae Robu (PNL), a semnat pentru campania “Fără penali în 
funcţii publice”, după ce, la sfârşitul lunii mai, s-a certat cu voluntarii USR care 
strângeau semnături în centrul oraşului, pe motiv că ar perturba trecătorii, transmite 
corespondentul MEDIAFAX. 

Nicolae Robu a anunţat pe pagina sa de Facebook că a semnat pentru campania “Fără 
penali în funcţii publice”, în urmă cu câteva zile. Asta după ce, la sfârşitul lunii mai, s-a 
certat cu mai mulţi voluntari din cadrul USR Timiş, pe motiv că strâng semnături pentru 
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iniţiativa cetăţenească în centrul Timişoarei şi perturbă trecătorii. De altfel, poliţiştii locali 
le-au aplicat voluntarilor un avertisment, iar senatorul USR Timiş Nicu Fălcoi l-a acuzat 
pe Nicolae Robu că le-a dat o dispoziţie în acest sens oamenilor legii. 

În postarea de pe pagina sa de Facebook, Nicolae Robu a susţinut că a afirmat că 
susţine campania “Fără penali în funcţii publice” imediat după incidentul din luna mai. 

“Este o minciună ordinară că eu aş fi pus Poliţia Locală să-i amendeze pe USR-iştii care 
strângeau cu ceva vreme în urmă semnături în acea locaţie pentru care nu aveau 
aprobare (era dată aprobare de către mine, cu maximă promptitudine, cu solicitudine 
pot spune, pentru nouă locaţii din 11 cerute, toate neaflate în zona de interdicţie). Ce-
am făcut eu a fost, dimpotrivă, că i-am cerut poliţistului local care se pregătea să scrie 
procesul verbal de amendare să nu-i amendeze (!!!), aşa cum, de altfel, se aude clar în 
înregistrarea realizată şi publicată tocmai de USR şi, în plus şi subtitrată, tot de USR. 
Încă a doua sau a treia zi, post incident, în urma afirmaţiilor mele că eu susţin 
campania, dar pretind ca ea să fie dusă cu respectarea legii, că noi, care milităm pentru 
legalitate, trebuie să fim exemplu de corectitudine, la întrebarea unei jurnaliste, dacă aş 
semna pentru campanie, dacă mi-ar cere-o un activist civic, am răspuns fără ezitare: 
desigur, aş semna”, a afirmat primarul Timişoarei. 

Nicolae Robu a precizat că a semnat pentru campanie duminică seara, după ce a fost 
abordat pentru prima dată de doi voluntari în centrul Timişoarei. 

“Ei bine, a trecut ceva vreme de atunci şi abia duminică seara, fiind la plimbare prin 
centru, am fost pentru prima dată abordat pe subiect, de două persoane -un bărbat şi o 
femeie-, care, foarte civilizat, respectuos, mi-au spus că sunt activişti civici şi strâng 
semnături pentru “Fără penali în funcţii publice!”, apoi şi-au exprimat mulţumirea că eu 
am permis şi să se ia semnături oriunde şi să se monteze un cort pentru strângere de 
semnături în Piaţa Victoriei şi m-au întrebat dacă agreez să semnez şi eu. Am răspuns 
fără ezitare că da, că susţin campania -lucru declarat încă de la iniţierea ei-, că semnez 
şi am trecut la semnat, după care ne-am despărţit foarte amiabil. Acesta este purul 
adevăr şi în el nu e nicio răzgândeală de-a mea! Eu am tăria să felicit USR -chiar dacă 
USR se dovedeşte un partid extrem de ostil mie, de neînţeles de ce- pentru munca 
uriaşă depusă să strângă un număr atât de ridicat de semnături şi îmi exprim aprecierea 
mai ales pentru activiştii civici care s-au implicat într-un număr atât de mare. Şi sper că 
USR a învăţat din cele întâmplate că, mai puţin în revoluţii, regulile şi legile sunt şi 
pentru cei ce acţionează pentru scopuri nobile”, a scris Nicolae Robu. 

Primarul Timişoarei a semnat pentru campania “Fără penali în funcţii publice” la câteva 
zile după ce USR Timiş a anunţat că a atins ţinta de 22.000 de semnături în judeţ. 
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Nicolae Robu este cercetat penal de DNA în două dosare, unul privind reabilitarea 
termică a zeci de blocuri din Timişoara cu bani de la Uniunea Europeană şi altul legat 
de vânzarea ilegală a aproape 1.000 de imobile naţionalizate din oraş. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Reconciliere la PNL, intermediată de Klaus Iohannis. Şeful statului le-a cerut 
liberalilor şi foştilor democrat- liberali "linişte" în partid 

Preşedintele Klaus Iohannis s-a întâlnit marţi cu liberali din aripa fostului PDL şi a 
vechiului PNL. Şeful statului le-a cerut liberalilor să fie uniţi, în contextul candidaturii 
sale la alegerile prezidenţiale din 2019, au spus surse politice pentru MEDIAFAX. 

Întâlnirea între Iohannis şi liberali nu a avut loc la Palatul Cotroceni, ci la o vilă de 
protocol. Surse politice au relatat că şeful statutului ar putea participa şi la Consiliul 
Naţional al PNL organizat sâmbătă dimineaţa la Palatul Parlamentului. La reuniunea 
liberală din 4 august este invitat şi un oficial străin. 

Din aripa fostului PDL au fost prezenţi, la întâlnirea de marţi cu preşedintele României, 
primarul Clujului, Emil Boc, fostul co-preşedinte al PNL, Vasile Blaga, precum şi prim-
vicepreşedintele PNL, Raluca Turcan, primarul Aradului, Gheorghe Falcă şi Gheorghe 
Flutur. Din vechiul PNL au participat Ludovic Orban, fostul preşedinte al PNL, Alina 
Gorghiu, prim-vicepreşedintele PNL, Iulian Dumitrescu, liderul PNL Bucureşti, Cristian 
Buşoi, liderul PNL Ilfov, Marian Petrache şi fostul deputat Dan Motreanu. 

Preşedintele Iohannis le-a spus liberalilor să fie uniţi în jurul susţinerii candidaturii sale 
la alegerile prezidenţiale de anul viitor, precizând că în acest sens este necesar să fie 
stabilitate şi linişte în partid. Iohannis le-a cerut liberalilor să îşi îndrepte eforturile către 
viitoarea campanie electorală şi să lase deoparte disputele interne, au explicat sursele 
politice ale MEDIAFAX. 

Consiliu Naţional al PNL va avea loc pe 4 august, începând cu ora 11.00. Membrii PNL 
au fost convocaţi, sâmbătă, ora 9.30, într-o şedinţă a Biroului Politic Naţional, înaintea 
Consiliului Naţional, au spus surse politice pentru MEDIAFAX. Există posibilitatea ca 
PNL să revină asupra deciziei de modificare a statutului. 

Liberalii deja au primit mesaje de convocare la şedinţa Biroului Politic Naţional, care va 
avea loc sâmbătă dimineaţa la Parlament, înaintea Consiliului Naţional al PNL care va 
începe la ora 11.00, conform surselor MEDIAFAX. În şedinţa BPN există posibilitatea să 
se revină asupra deciziei de modificarea a statutului, propusă de Ludovic Orban şi 
votată în şedinţa de luni. 
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În Biroul Politic Naţional de sâmbătă se va vota o nouă ordine de zi pentru Consiliul 
Naţional al PNL, eliminându-se punctul de ordine care prevede modificarea statutului 
partidului. Astfel, decizia de modificare a statutului va fi amânată cu o lună, au precizat 
sursele politice. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• De la 1 august, cetăţenii non-UE, care au alerte SIS, nu vor mai putea intra în 
România şi Bulgaria 

Cetăţenii din statele care nu sunt membre ale Uniunii Europene, pentru care a fost 
emisă alertă prin Sistemul de Informaţii Schegen (SIS), nu vor mai putea intra în 
România şi Bulgaria, începând cu 1 august, anunţă Ministerul Afacerilor Externe (MAE). 

Intrarea în vigoare a acestei interdicţii a fost făcută prin decizia (UE) 934/2018 a 
Consiliului privind punerea în aplicare a dispoziţiilor rămase ale acquis-ului Schengen 
referitoare la Sistemul de Informaţii Schengen în Bulgaria şi în România, informează 
MAE, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 

Sistemul de Informaţii Schengen reprezintă o bază de date electronică de interes 
poliţienesc care permite autorităţilor competente din statele membre să coopereze în 
vederea menţinerii ordinii publice şi securităţii naţionale pe teritoriul statelor membre, 
folosind informaţii comunicate prin intermediul acestui sistem. 

Începând cu 1 august 2018 autorităţile române pot transmite către Sistemul de 
Informaţii Schengen propriile semnalări privind cetăţeni terţi pe ale căror nume au fost 
emise alerte în scopul refuzării intrării sau şederii pe teritoriul Uniunii Europene şi sunt 
abilitate să pună în aplicare alertele altor state membre în acelaşi scop. De asemenea, 
decizia va permite derularea de consultări între autorităţile naţionale din statele membre 
în ceea ce priveşte acest tip de semnalări, potrivit sursei citate. 

"Datorită eforturilor substanţiale ale experţilor din domeniul afacerilor interne şi protecţiei 
frontierelor, precum şi ale demersurilor diplomatice întreprinse inclusiv de reprezentanţii 
noştri pe lângă instituţiile europene, autorităţile din România aplică integral, începând cu 
1 august 2018, prevederile acquis-ului Schengen în materia Sistemului de Informaţii 
Schengen. Prin implementarea acestei decizii, România îşi consolidează poziţia de 
actor cu rol esenţial în arhitectura de securitate a Uniunii Europene, contribuind încă o 
dată la consolidarea spaţiului comun de liberă circulaţie, şi demonstrând astfel deplina 
capacitate în a gestiona cerinţele Schengen", a declarat ministrul delegat pentru Afaceri 
Europene, Victor Negrescu. 
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Zona Schengen şi cooperarea între statele membre se întemeiază pe Acordul 
Schengen, semnat la 14 iunie 1985 între Republica Federală Germania, Franţa, Belgia, 
Luxemburg şi Olanda, privind eliminarea controalelor la frontierele lor comune. La 19 
iunie 1990 a fost elaborată şi semnată convenţia de punere în aplicare a Acordului 
Schengen, prin care au fost eliminate controalele la frontierele interne ale statelor 
semnatare şi crearea unei singure frontiere externe comune. 

Spaţiul Schengen este o zonă de liberă circulaţie a persoanelor care este formată din 
26 de state membre, ultimul stat care a aderat fiind Principatul Liechtenstein (19 
decembrie 2011). Aderarea la spaţiul Schengen reprezintă un drept şi o obligaţie 
asumată prin Tratatul de Aderare la Uniunea Europeană. România asigură de facto 
securitatea frontierelor externe ale Uniunii Europene din momentul aderării sale, în 
ianuarie 2007. 

Îndeplinirea de către România a criteriilor prevăzute în acquis-ul Schengen a fost 
recunoscută în data de 9 iunie 2011, cu ocazia reuniunii Consiliului Justiţie şi Afaceri 
Interne. În prealabil, la 8 iunie 2011, Parlamentul European a avizat favorabil proiectul 
deciziei privind aderarea României şi Bulgariei la Schengen. Finalizarea cu succes de 
către România a măsurilor prevăzute de acquis-ul Schengen au fost confirmate şi de 
Consiliul European (13-14 decembrie 2012). 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Secretarul britanic al Apărării vine în România; vizită la Baza Aeriană 'Mihail 
Kogălniceanu' 
 
Ministrul Apărării Naţionale, Mihai Fifor, se va întâlni, joi, cu omologul britanic, Gavin 
Williamson, care efectuează o vizită oficială în România. 
 
La finalul convorbirilor, cei doi oficiali vor susţine declaraţii de presă. 
 
Ulterior, în cursul după-amiezii, miniştrii Fifor şi Williamson se vor deplasa în Baza 57 
Aeriană 'Mihail Kogălniceanu', unde se vor întâlni cu piloţii şi personalul tehnic care 
deservesc cele patru aeronave Typhoon ale Forţelor Aeriene Britanice şi cu personalul 
român din baza militară. 
 
"Va avea, printre altele în program, şi o vizită la Kogălniceanu pentru că doreşte să-i 
întâlnească pe militarii britanici de acolo. Îl voi însoţi şi cred că va fi un moment foarte 
frumos pe Kogălniceanu", a declarat ministrul Fifor, marţi, la un post de televiziune. 
 



25 
 

El a subliniat că britanicii sunt parteneri extraordinari ai României. 
 
"Ori de câte ori România a avut nevoie şi a apelat la armata britanică, nu au existat 
ezitări în a veni în sprijinul nostru, fie că a fost cu avioane pentru poliţia aeriană, fie că a 
fost cu prezenţă navală la Marea Neagră. Întotdeauna au răspuns prezent şi nu putem fi 
decât recunoscători colegilor noştri britanici", a spus Fifor. 
 
În iunie, cei doi oficiali au avut o întrevedere în marja reuniunii miniştrilor apărării din 
statele membre ale NATO de la cartierul general al Alianţei. 
 
*** Un detaşament britanic format din aproximativ 160 de militari (piloţi şi personal 
tehnic) execută, până la 31 august, misiuni de poliţie aeriană întărită cu patru aeronave 
Eurofighter Typhoon, alături de aeronavele MiG-21 LanceR şi militari ai Forţelor Aeriene 
Române. Este a doua oară când un detaşament britanic este dislocat în baza aeriană 
din Mihail Kogălniceanu pentru misiuni de poliţie aeriană împreună cu FAR, primul fiind 
dislocat în perioada 1 mai - 31 august 2017. 
 
Poliţia aeriană întărită (enhanced Air Policing) sub comandă NATO este o misiune de 
apărare colectivă pe timp de pace pentru asigurarea integrităţii spaţiului aerian al 
Alianţei. Misiunile de poliţie aeriană desfăşurate în comun contribuie la dezvoltarea şi 
adaptarea capacităţii de reacţie şi descurajare, precum şi la consolidarea 
interoperabilităţii dintre forţele aeriene române şi britanice. 
 
Dislocarea avioanelor Forţelor Aeriene Regale ale Marii Britanii în România 
demonstrează unitatea şi determinarea NATO ca răspuns la provocările mediului de 
securitate, precizează MApN.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Reacţia unui oficial rus la „gafa” lui Mihai Fifor privind existenţa rachetelor 
balistice la Deveselu: Mulţumesc pentru adevărul spontan 

Secretarul ambasadei Rusiei la Bucureşti, Pavel Alekseenko, a declarat, referitor la 
declaraţiile ministrului Apărării Mihai Fifor, care a spus că la baza de la Deveselu ar fi 
"rachete balistice", că sunt încă o dovadă că scutul este "o ameninţare directă la adresa 
securităţii Federaţiei Ruse". 

"Declaraţia lui Fifor este încă o dovadă că scutul american din Deveselu reprezintă o 
ameninţare directă şi imediată la adresa securităţii naţionale Federaţiei Ruse. 
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Mulţumesc, dle Fifor pentru adevărul spontan", a afirmat secretarul ambasadei Rusiei la 
Bucureşti, Pavel Alekseenko, într-o postare miercuri pe Facebook. 

Ministrul Apărării a declarat marţi seara la Antena 3 că la baza de la Deveselu sunt 
”rachete balistice”. 

"Cum ar putea fi vreodată preşedintele Putin încântat de faptul că în România avem 
baza militară de la Deveselu, cu rachetele balistice? Cum ar putea vreodată 
preşedintele Putin să fie încântat că avem baza de la Mihail Kogălniceanu, populată cu 
militari americani şi noi insistăm în continuare faţă de SUA în parteneriatul strategic să 
asigurăm permanenţa militarilor americani pe teritorul românesc? Cum ar putea 
Federaţia Rusă să fie încântată că România îşi dezvoltă capabilităţile navale?", a 
declarat marţi seară Mihai Fifor, la Antena 3. 

Ulterior, ministrul Apărării a declarat, pentru MEDIAFAX, că la Deveselu nu există 
rachete balistice şi că întreaga situaţie iscată în urma afirmaţiilor de marţi seară 
reprezintă o „inflamare artificială” şi o eroare de înţelegere. 

„Categoric, nu avem (rachete balistice, n.r.) A fost o inflamare articială a unui subiect 
extrem de delicat. Eu am declarat cât se poate de clar faptul că la Deveselu nu există 
rachete balistice şi susţin punctul de vedere şi-l afirm cu toată tăria. Sistemul de la 
Deveselu are rachete interceptoare şi sunt lucruri foarte bine cunoscute. Toţi cei care 
încearcă acum să facă un joc mai mult decât iresponsabil pe un astfel de subiect cred 
că greşesc foarte mult. Cert este că, în cel mai rău caz, a fost vorba de o greşeală de 
înţelegere. Eu nu am afirmat niciodată că la Deveselu s-ar afla rachete balistice. Este, 
oricum, un lucru foarte greu de crezut că ministrul Apărării vreodată ar putea să susţină 
asemenea chestiune. Cred că a fost o intrepretare greşită. Cred că de-a lungul acestor 
luni am încercat cu toţii să arătăm că poziţionarea României este una foarte fermă şi 
lucrurile acestea cred că au fost clar înţelese”, a declarat ministru Apărării, Mihai Fifor, 
pentru MEDIAFAX. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Trump l-a nominalizat oficial pe Adrian Zuckerman pentru postul de ambasador 
in Romania 
 

Presedintele american, Donald Trump, a trimis la Senat nominalizarea lui Adrian 
Zuckerman pentru functia de ambasador extraordinar si plenipotentiar al SUA in 
Romania, informeaza un comunicat postat pe site-ul Casei Albe marti, 31 iulie. 
 

http://www.ziare.com/politica/ambasador/trump-a-anuntat-noul-ambasador-la-bucuresti-e-avocat-si-vorbeste-romaneste-1522773
http://www.ziare.com/politica/ambasador/trump-a-anuntat-noul-ambasador-la-bucuresti-e-avocat-si-vorbeste-romaneste-1522773
http://www.ziare.com/politica/ambasador/trump-a-anuntat-noul-ambasador-la-bucuresti-e-avocat-si-vorbeste-romaneste-1522773
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Potrivit sursei citate, alaturi de nominalizarea lui Adrian Zuckerman, Casa Alba a mai 
trimis la Senat nominalizarile mai multor oficiali pentru posturi ministeriale, precum si pe 
cele ale viitorilor ambasadori in Muntenegru si Republica Centrafricana, Judy Rising 
Reinke si Lucy Tamlyn. 
 
Trump si-a anuntat pe 24 iulie intentia de a-l nominaliza pe Adrian Zuckerman pentru 
postul de ambasador al SUA in Romania. 
 
In prezentarea facuta pe site-ul Casei Albe, se mentioneaza ca Zuckerman a emigrat in 
Statele Unite din Romania la varsta de 10 ani si vorbeste fluent romana. 
 
De profesie avocat, el a fost admis in baroul din New York in 1984, fiind partener in 
cadrul firmei internationale de avocatura Seyfarth Shaw LLP. Anterior, el a mai ocupat 
functia de co-coordonator al departamentului de servicii nationale imobiliare si pentru 
companii la Epstein Becker & Green, PC, New York, iar mai inainte a fost coordonator 
pentru proprietati imobiliare la Lowenstein Sandler, LLP, New York. 
 
De asemenea, el a ocupat functia de presedinte al unui juriu de selectie judiciara al unei 
instante civile si de arbitru pentru Consiliul Imobiliar din New York. 
 
Activ in domeniul filantropic si educational, Adrian Zuckerman este membru al 
consiliului Kids Corp si face parte din consiliul absolventilor New York Law School 
(Facultatea de Drept din New York) . Are diploma preuniversitara de la Massachusetts 
Institute of Technology si a obtinut diploma in drept la New York Law School. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
• Guvernul ignora somatia CE privind taxa auto. Riscam sa ajungem in fata Curtii 
de Justitie a UE 
 
Romania risca sa ajunga in fata Curtii de Justitie a UE din cauza taxei auto. La 
jumatatea lunii mai, CE a somat Guvernul sa ramburseze romanilor integral si imediat 
taxa auto, termenul dat de oficialii europeni fiind de doua luni. 
 
Timpul s-a scurs, autoritatile romane au ignorat solicitarea Comisiei Europene, iar acum 
putem fi trimisi in judecata la CJUE. 
 
Horatiu Radu, fost agent guvernamental al Romaniei pentru Curtea de Justitie a Uniunii 
Europene, a declarat pentru Ziare.com ca declansarea acestei proceduri era fireasca. 

http://www.ziare.com/auto/masini/comisia-europeana-someaza-guvernul-sa-le-dea-romanilor-inapoi-banii-pe-taxele-ilegale-de-inmatriculare-1514057
http://www.ziare.com/auto/masini/comisia-europeana-someaza-guvernul-sa-le-dea-romanilor-inapoi-banii-pe-taxele-ilegale-de-inmatriculare-1514057
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Asta pentru ca, afirma el, mai multe hotarari ale CJUE au stabilit ca taxele auto din 
Romania sunt discriminatorii, iar sumele incasate de statul roman trebuiau restituite 
cetatenilor. 
 
"Procedura de infringement are doua faze prealabile: punerea in intarziere, care a fost 
declansata in luna mai, si avizul motivat. Daca Romania nu isi aliniaza legislatia si 
practica administrativa exigentelor Comisiei Europene, riscam sa fim dati in judecata la 
CJUE. 
 
Declansarea acestei proceduri este fireasca. Daca ne uitam putin in trecut, observam 
ca mai multe hotarari ale CJUE au constatat ca taxele auto din Romania, 
indiferent cum au fost ele denumite (taxa de poluare, timbru de mediu etc), au 
fost declarate discriminatorii. Prin urmare, sumele incasate trebuiau restituite de 
statul roman platitorilor cu dobanda legala. 
 
Din pacate, aceste sume nu au fost restituite imediat. Multi platitori au dat ANAF-ul si 
Administratia Fondului de Mediu in judecata si au castigat. Practica instantelor interne 
este foarte clara in acest sens", ne-a precizat Horatiu Radu. 
 
Autoritatea pentru Mediu spune ca banii sunt restituiti potrivit unei OUG din 2017 
 
Am intrebat Administratia Fondului pentru Mediu daca a dat curs solicitarii Comisiei 
Europene si a inceput rambursarea integrala si imediata a taxei auto, iar institutia ne-a 
precizat ca procedura de restituire a sumelor reprezentand taxele auto a fost 
reglementata prin ordonanta de urgenta 52/2017. 
 
"Avand in vedere necesitatea reglementarii cadrului legal pentru instituirea unei 
proceduri de restituire a taxei speciale pentru autoturisme si autovehicule, a taxei de 
poluare pentru autovehicule, a taxei pentru emisiile poluante provenite de la 
autovehicule, precum si a timbrului de mediu pentru autovehicule, ca urmare a Hotararii 
Curtii de Justitie a Uniunii Europene pronuntate in Cauza C-586/14, Budisan, precum si 
a hotararilor Curtii de Justitie a Uniunii Europene pronuntate in cauzele C-288/14, Ciup, 
si C-200/14, Campean, prin care s-a statuat ca modalitatea de restituire a sumelor 
incasate in temeiul legislatiei nationale contravine principiilor Uniunii 
Europene, legiuitorul roman a edictat o norma speciala ca mecanism de restituire 
a taxelor percepute cu incalcarea dreptului Uniunii. 
 
Astfel, procedura de restituire a sumelor reprezentand taxa speciala pentru autoturisme 
si autovehicule, taxa de poluare pentru autovehicule, taxa pentru emisiile poluante 
provenite de la autovehicule si timbrul de mediu pentru autovehicule este reglementata 
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prin Ordonanta de urgenta a Guvernului nr. 52/2017, respectiv prin Normele 
Metodologice din 12 decembrie 2017 de aplicare a Ordonantei de urgenta a Guvernului 
nr. 52/2017, aprobate prin Ordinul nr. 1488/3198/2017", se arata in raspunsul 
Administratiei Fondului pentru Mediu la solicitarea Ziare.com. 
 
Totodata, AFM ne-a mai precizat ca, in ceea ce priveste posibilitatea efectiva de 
restituire pe cale administrativa si in termene rezonabile a taxelor incompatibile, 
Romania a respectat intocmai exigentele dreptului Uniunii. 
 
"Fata de posibilitatea efectiva de restituire pe cale administrativa si in termene 
rezonabile a taxelor incompatibile, asigurata prin actele normative mentionate in 
precedent tuturor proprietarilor din vehicule rulate din parcul national prin reglementarile 
date de art. 214^1-214^3 din Legea nr. 571/2003 privind Codul fiscal, cu modificarile si 
completarile ulterioare, Ordonanta de urgenta a Guvernului nr 50/2008 pentru instituirea 
taxei pe poluare pentru autovehicule, aprobata prin Legea nr 140/2011, Legea nr. 
9/2012 privind taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule, cu modificarile 
ulterioare, Ordonanta de urgenta a guvernului nr. 9/2013 privind timbrul de mediu 
pentru autovehicule, aprobata cu modificari si completari prin Legea nr. 
37/2014, Romania a respectat intocmai exigentele dreptului Uniunii", se mai arata 
in raspunsul Administratiei Fondului pentru Mediu. 
 
AFM nu ne-a transmis insa si cate taxe auto au fost restituite integral si imediat dupa 
solicitarea Comisiei Europene. 
 
Ordonanta la care face referire Autoritatea pentru Mediu este contrara deciziilor CJUE 
 
Horatiu Radu, fost agent guvernamental al Romaniei pentru Curtea de Justitie a Uniunii 
Europene, ne-a declarat insa ca OUG despre care vorbeste Autoritatea pentru Mediu 
nu corespunde deciziilor CJUE. 
 
"OUG 52/2017 din pacate nu rezolva problema definitiv. Ea creeaza un cadru de 
restituire a sumelor insa esalonat. Mai mult, OUG este in esenta sa contrara 
deciziilor CJUE. 
 
De ce? Pentru ca ea nu face altceva decat sa amane restituirea acestor sume, chiar si 
a celor castigate de platitor in instanta. Ordonanta suspenda procedurile de executare 
silita initiate de cei ce si-au castigat dreptul in instanta", a mentionat Horatiu Radu. 
 
Totodata, el afirma ca a atras atentia, la momentul adoptarii ordonantei de urgenta, ca 
Romania risca declansarea unei proceduri de infringement din cauza acestui act 
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normativ. 
 
"Noi, la nivel tehnic la MAE, am facut observatii cu privire la acest proiect de act 
normativ si am atras atentia decidentilor asupra riscului declansarii unei proceduri 
de infringement pentru modalitatea in care ordonanta reglementa restituirea 
sumelor platite de cetateni cu incalcarea dreptului UE. 
 
La sedinta de guvern, cand s-a aprobat ordonanta, a participat dl ministru Victor 
Negrescu, insa nu stiu in ce masura a adus la cunostinta Executivului aceste riscuri. 
Situatia este foarte simpla: orice suma de bani platita cu incalcarea legislatiei europene 
trebuie restituita de indata cetateanului cu dobanda legala de la data incasarii ei. 
 
Momentan, sumele nu sunt inca restituite, cetatenii stau la rand sa depuna cereri si au o 
dispozitie legala care le promite restituirea esalonata in viitor. Nu cred ca exista vreun 
cetatean care sa-si fi recuperat taxa auto dupa intrarea in vigoare a legii", ne-a mai 
declarat Horatiu Radu. 
 
Guvernul a simplificat restituirea taxei auto 
 
Modalitatea de restituire a taxei auto si a timbrului de mediu a fost in sfarsit simplificata. 
 
In luna martie, Executivul a anuntat ca a eliminat, prin ordonanta de urgenta, 
obligativitatea de a anexa la cererea de restituire a taxei auto ori a timbrului de mediu 
documentele privind plata taxei, certificatul de inmatriculare si cartea de identitate a 
masinii. 
 
Doar ca aceasta simplificare nu a putut fi aplicata prea repede, pentru ca nu existau 
norme de aplicare. La finalul lunii aprilie, Ministerul de Finante a pus in dezbatere 
publica un proiect de ordin pentru aprobarea normelor metodologice de aplicare a 
ordonantei de urgenta. 
 
Proiectul a stat in dezbatere 10 zile calendaristice, iar abia in luna mai a fost publicat in 
Monitorul Oficial. 
 
Cererile pentru restituirea taxei auto se pot depune doar pana pe 31 august 
 
Romanii care au de recuperat taxa auto o pot face depunand o cerere in acest sens 
pana pe 31 august, termen care este unul de decadere, iar orice cerere depusa ulterior 
nu mai poate fi solutionata prin restituirea taxei, reiese dintr-un ordin publicat la 
inceputul anului in Monitorul Oficial. 

http://www.ziare.com/taxa/taxa-auto/guvernul-s-a-laudat-ca-a-simplificat-restituirea-taxei-auto-in-realitate-nu-s-a-schimbat-nimic-1513826
http://www.ziare.com/taxa/taxa-auto/guvernul-a-simplificat-modalitatea-de-restituire-a-taxei-auto-si-a-timbrului-de-mediu-1507834
http://www.mfinante.ro/pagina.html?categoriebunuri=proiecte-acte-normative&pagina=acasa&locale=ro&menu=Transparenta
http://www.mfinante.ro/pagina.html?categoriebunuri=proiecte-acte-normative&pagina=acasa&locale=ro&menu=Transparenta
http://www.ziare.com/taxa/taxa-auto/cererile-pentru-restituirea-taxei-auto-se-pot-depune-doar-pana-pe-31-august-1495819
http://www.ziare.com/taxa/taxa-auto/cererile-pentru-restituirea-taxei-auto-se-pot-depune-doar-pana-pe-31-august-1495819


31 
 

 
Contribuabilii au dreptul la dobanda pentru perioada dintre data perceperii taxei si data 
restituirii, procentul fiind de 0,02% pentru fiecare zi de intarziere. Dobanda se acorda 
la solicitarea contribuabilului prin completarea in formularul cererii depuse. 
 
(Sursa: ziare.com) 
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